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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

ОкОлО 2000 семействА  
в РуенскО сА Без дъРвА

Градският транспорт на 
Бургас минава на водород

стр. 4-5

Следващият брой на вестник 
„Черноморски фар“ ще излезе 

на 18 ноември

„нефтохимик“ победи „дея 
спорт“ в градското дерби

Ще екстрадира ли турция 
извършителите?

след убийството на граничаря Петър Бъчваров: 

нА ПРАГА нА зимАтА

5u

Георги РУСИНОВ

Около 2000 семейства в Руенска община са без 
дърва. Това заяви за „Черноморски фар“ народ-
ният представител от ДПС Севим Али. Той и коле-
гата му Ешереф Ешереф, който бе председател на 
Общински съвет – Руен, са получили отговор от зе-
меделския министър защо това е така.

„Оказва се, че основният проблем е липсата на 
дървосекачи. Министърът и заместникът му ни от-
говориха, че са запознати с проблема и че вече 
има добита дървесина, която се очаква да бъде 
извозена. Поеха ангажимент до средата на де-
кември да бъдат доставени липсващите количе-
ства“, заяви Али.

Той добави, че тази година проблемът с липса-
та на дърва за огрев е национален.

Стр. 6

От регионален 
проблемът  

се превръща  
в национален

Регионът

културните 
ценности 

на община 
несебър 
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Лозарите от Поморийско 
възстановяват 

сами щетите от 
лятното бедствие



Весела ГОРАНОВА

Работим по два проекта, 
които са пилотни за Бургас 
и са както с регионалнo, та-
ка и с национално значе-
ние. Te са инициирани от 
Енергийния системен опе-
ратор (ЕСО) и са със съдей-
ствието и активното учас-
тие на Община Бургас. Това 

обяви още служебният ми-
нистър Росен Христов в 
Бургас.

Проектите предвиждат 
изграждането на над 200 
електрозарядни станции в 
страната. Единият е за мре-
жа от електрозарядни стан-
ции за автомобили - над 200 
броя в страната, в близост 
до подстанции, като “Хори-

зонт”. Със съдействието на 
общините се търсят терени, 
прилежащи на подстанции-
те, за да могат тези захран-
ващи места да бъдат обо-
рудвани и да бъдат достъп-
ни за клиентите.

Вторият проект е за за-
рядни станции за водород, 
като идеята тук е да има ня-
колко ключови зарядни 
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Министърът на енергетиката 
Росен Христов обяви две 
национални програми, които 
пилотно ще стартират в града

Поводът за посещението на министър Христов в Бургас бе инспектиране и пред-
срочно пускане след ремонт на електропреносната мрежа, захранваща региона на 
града, която бе повредена от бурята през септември. Това наложи използването на 
алтернативни трасета, което обаче създаваше несигурност за зимния период. Той 
и кметът Димитър Николов разгледаха детска ясла № 3, където е в ход реализира-
нето на проект за геотермално отопление и охлаждане

Основното захранване на подстанцията се пуска 
15 дни преди предвидения краен срок за завършва-
не на ремонта. Възстановяването на аварията е на 
стойност малко над 1 милион и 400 хиляди лева

Високото кръвно налягане 
е рисков фактор за сърдеч-
носъдови заболявания, като 
инфаркт и инсулт. Безброй 
хора дори не знаят, че стра-
дат от хипертония и значите-
лен брой остават нелекува-
ни или недостатъчно лекува-
ни. Други отлагат лечението 
си, което води до странични 
ефекти и усложнения. В по-
следните години заболява-
нето засяга все повече мла-
ди хора.

„Сърце и Мозък“ Бургас и 
Българският Кардиологичен 
Институт продължават ини-
циативата за подобряване 

контрола на сърдечносъдо-
вите заболявания по про-
грамата „Грижа за пациен-
та” и обявяват безплатни 
кардиологични прегледи.

„Вече повече от 10 години 
ние работим за подобряване 
достъпа и получаване на на-
временна кардиологична по-
мощ на пациентите в страна-
та, използвайки натрупаните 
знания и експертиза. Кон-
тролираната хипертония по-
добрява качеството и удъл-
жава живота на пациентите, 
страдащи от сърдечносъдо-
ви заболявания“ – заяви д-р 
Лидия Стефанова – админи-

стративен директор на „Сър-
це и Мозък“ Бургас.

Скрининговата програма 
е напълно безплатна и дос-
тъпна за всички! Прегледът 
включва измерване на арте-
риално налягане, определя-
не на сърдечносъдовия 
риск, ЕКГ, корекция и опти-
мизация на антиисхемична-
та и/или антихипертензив-
ната терапия. При необходи-
мост и след провеждане на 
лабораторни тестове паци-
ентите ще бъдат хоспитали-
зирани за допълнително 
провеждане на ехокардио-
графия, СКАГ, холтер ЕКГ, 

стрес ехокардиография, 3D 
ехокардиография, сърдечен 
магнитен резонанс.

Водещи специалисти от 
Клиниката по кардиология 
ще предоставят и индивиду-
ални консултации за това 
как да се избегнат сърдечно-
съдовите заболявания и при 
какви индикации следва да 
потърсим лекарска помощ.

Безплатните кардиоло-
гични прегледни ще се из-
вършват през месец ноем-
ври в интервала 9:00 ч. – 
10:00 ч. и 13:00 ч. – 14:00 ч., 
след предварително запис-
ване на тел. 056 703 003

„Сърце и Мозък“ Бургас обявява безплатни кардиологични 
прегледи по програма „Грижа за пациента“

Дона МИТЕВА

Цената на парното в Бургас 
си остава най-ниска. Спрямо 
миналата година е увеличена 
само с тридесет и осем сто-
тинки на мегават. Отлив от 
ползване на парното няма. 
Спад няма и в ползването на 
топла вода, категорични са от 
„Топлофикация“.

„Естествено като преди 
всеки отоплителен сезон има 
и такива хора, които са се от-
казали. Но това са абонатни 
станции, където и преди не са 
ползвали всички услугата на 
„Топлофикация“ – Бургас и са 
имали големи загуби и от там 
висока цена за сградната ин-
сталация. Ако примерно в 
един вход от 15 апартамента 
ползват парно само три – 
енергията за тях става скъпа 
и е нормално да се откажат. 
Те и без това не отговарят на 
изискванията. Но това винаги 
го е имало. И от топла вода 
няма драстично отказване. 
Не е нищо по-различно от 
предходни години“, категори-
чен е Христин Илиев, шеф на 
бургаската „Топлофикация“.

От 10 ноември започна пое-
тапното пускане на парното в 
Бургас. Мнозина ползватели 
на услугата продължават да 

се питат дали са направили 
верния избор и тази зима да 
останат на „Топлофикация“. 
Има притеснени, които не 
знаят дали ще могат и да си 
платят топлото.

Що се отнася до това какви 
са прогнозите – всички се на-
дяват, че ново повишение ня-
ма да има. „По всичко личи, 
че цената на газта няма да 
скача драстично. Но всичко е 
в сферата на предположения-
та“, казва Илиев.

Спад има в употребата на 
топла вода, гражданите отка-
чат и радиатори, твърди Свет-
лана Белчева, управител на 
дружество за топлинно счето-
водство и дялово разпределе-

ние. В национален ефир тя ко-
ментира, че преди хората са 
откачали средно по 2 радиа-
тора на месец, а сега близо 
20.  По нейни думи хората са 
стресирани и очакват да има 
повишение на цените. Ре-
гистрира се спад и в употре-
бата на топла вода, твърди 
Белчева.

Кремен Георгиев от Асоци-
ацията на топлофикациите 
смята, че обяснението за от-
каза не може да се търси са-
мо в цената. Той коментира и 
това, че предстои подмяна на 
уредите, защото имат срок на 
годност. Докъм 2027 година се 
очаква преминаване на отчи-
тане от дистанция.

Има ли отлив от ползване на парно
Започна поетапното пускане 

Силвия ШАТЪРОВА

Украинските майки, чии-
то деца са започнали обра-
зователен процес, няма да 
бъдат местени. Това стана 
ясно от зам.-министъра по 
обществен ред и МВР-ми-
нистър Иван Демерджиев в 
отговор на въпрос на депу-
тата Димитър Николов от 
ГЕРБ-СДС по време на пар-
ламентарен контрол.

В Слънчев бряг десетки 
украинци излязоха на про-
тест, като едно от исканията 
им е да останат в хотелските 
бази до края на учебната го-
дина, защото някои от деца-
та са започнали училище. 

„Ние нямаме никакви се-
риозни искания и настоява-
ния. Имаме просто една 
молба – да ни оставят до 
края на учебната година в 
хотелите, за да си завършат 
децата, които са вече в учи-
лища и детските градини, за 
да не се налага този стрес 
от преместването на ново 
място. Основните ни при-
теснения са за децата, кои-
то са се интегрирали и вече 

ходят в български училища 
и ако се наложи отново 6 
месеца да се интегрират, 
това ще бъде прекалено 
стресиращо за тях“, заяви 
пред „Черноморски фар“ 
Екатерина Шубина от Фон-
дация „Добро“.

„Продължавам да смятам, 
че хуманното отношение 

към украинските граждани е 
почти толкова важно, колко-
то логистичната и оръжейна 
подкрепа, която ще окажем 
на Украинската държава. И 
тук не говорим за претен-
ции относно битови усло-
вия, а за социална инфра-
структура и интеграция!“, 
заяви депутатът Николов.

Служебният МВР-министър обеща:

Украинските майки, чиито 
деца са започнали училище, 
няма да бъдат преместени

Димитър Николов



"ЧЕР НО МОР СкИ фАР" ЕАД 
Издател: 

Димитър Николов 

Гла вен ре дак тор:
Сил вия Шатъ ро ва Всички права са запазени. Възпроизвеждането на информацията от "Черноморски фар" под каквато и да е форма, без предварително писмено разрешение  

от притежателя на авторските права или без позоваване на източника е забранено. Все ки ав тор но си пер со нал на от го вор ност за пу бли ка ция та си. 

"Черноморски фар" е 
учредител и член на 
Български медиен 
съюз (БМС)

Репортери и редактори: 0878 424 676 • Кореспондент: Айтос 0558 2 35 27 • Счетоводство: 056 825 435
За реклама: 056 825 435, 0878 424 698, e-mail: far@chfar.com, reklama@faragency.bg

АДРЕС НА РЕДАкцИяТА:
Бургас, ул."Александровска" 

№ 69, ет.2 
"Чер но мор ски фар"

e-ma il: far@chfar.com
info@faragency.bg

Вестникът е член е на Бъл гар
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наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
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станции на територията на 
страната и по граничните 
пунктове. Това ще позволи 
тежкотоварни автомобили - 
камиони и автобуси, да бъ-
дат на водород.

"Отново стартираме в 
Бургас по местна инициа-
тива, като стремежът ще 
бъде автобуси по най-нато-
варените линии не само в 
града, но и в прилежащия 
регион да използват водо-
род. Идеята е приоритетно 
да бъдем с електрически и 
водородни автомобили, т.е. 
да преминем почти изцяло 
на зелена енергия. Тук ще 
бъде и пилотната станция 
за производство на зелен 
водород. Целта е да затво-
рим цикъла. Току-що пла-
нирахме посещение в Ос-
ло, за да направим обмяна 
на опит и да стартираме 
проекта по последните 
най-модерни технологии”, 
добави енергийният минис-
тър. 

От своя страна кметът 
Димитър Николов заяви, че 
Община Бургас ще пред-
приеме действия по закупу-
ването на автобуси на во-
дород, които да станат част 
от мрежата на градския 
транспорт в морския град.

В Бургас министърът на 
енергетиката и кметът на 
общината посетиха детска 
ясла, където е в ход реали-
зирането на проект за ге-
отермално отопление и ох-
лаждане, финансиран по 

Норвежката програма, уп-
равлявана от Министер-
ството на енергетиката. 

Реализирането на проек-
та в сградата ще подобри 
значително енергийната 
ефективност, комфорта и 
условията за отглеждане и 
развитие на децата в ясла-
та. По време на срещата в 

детската ясла министърът 
изрази своята подкрепа 
към подобни проекти, като 
каза, че очакванията за на-
маляване на сметките за 
отопление и охлаждане мо-
гат да стигнат до 80%.

“Имаме още готови тех-
нически проекти за детски 
учебни заведения, с които 

можем да кандидатстваме 
за внедряването на 
възобновяеми енергийни 
източници при наличност 
на подходящи програми“, 
сподели кметът Николов. 

Детска ясла №3 е постро-
ена през 1962 г. и е с капа-
цитет за 190 деца. Сградата 
се отоплява със стари чугу-

нени радиатори с топлоно-
сител гореща вода чрез 
комбиниран водогреен ко-
тел на природен газ и ди-
зел. Котелната инсталация 
е морално остаряла и е из-
разходвала ресурса си.

Проектът предвижда из-
граждане на геотермална 
термопомпена инсталация 
и реконструкция на отопли-
телната инсталация на сгра-
дата на детското заведе-
ние, която ще се използва 
за отопление и охлаждане 
на сградата, чрез постоян-
ната температурата на зе-
мята като източник на то-
плина и студ. 

За покриване на отопли-
телния и охладителен товар 
на сградата, както и за би-
тово горещо водоснабдява-
не, ще бъдат осигурени два 
агрегата. Чрез специална 
система от тръби те ще из-
ползват температурата от 5 
до 23 градуса от сондажи 
на дълбочина между 100 и 
120 метра, без да черпят во-
да от тях. 

Предимството на тези аг-
регати е високият коефици-
ент на преобразуване както 
в режим на отопление, така 
и за охлаждане, тъй като не 
се влияят от външните ат-
мосферни условия. Усвое-
ната от земята температура 
за затопляне или охлажда-
не ще достига до геотерма-
лен колектор, от който ще 
се разпределя към термо-
помпени агрегати. 

Таксата на то
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Бургас минава на водород кРИМИ

15-годишен 
хлапак подлуди 
персонал и 
туристи в 
Несебър със 
сигнал за бомба

15-годишен хлапак реши 
да се забавлява като подлуди 
персонал и туристи в Несебър. 
Инцидентът е станал там, 
като е подаден сигнал по 
телефона за поставено взрив-
но устройство в хотел 
„Грамада“ в Слънчев бряг – 
своевременно са евакуирани 
намиращите се в хотела посе-
тители и персонал, извършен 
е щателен оглед, като съмни-
телни вещи или предмети не 
са констатирани. В резултат 
на бързите полицейски дейст-
вия е установен подалият 
фалшивия телефонен сигнал 
– това е 15-годишен младеж, 
отседнал в х-л „Грамада“ с 
родителите си. Работата по 
случая продължава от служи-
тели на Районно управление - 
Несебър.

Жертва след 
пренебрегване 
на знак „Стоп“  
в Сунгурларе

Катастрофа на възлово 
кръстовище и една жертва 
беляза неделята в Сунгурларе 
и предизвика спорове в 
обществото. Най-вече кой 
как спира и как е организира-
но движението.

Около 16.30 часа в района 
на първото кръстовище на 
Сунгурларе (между пътища-
та с. Горово – с. Мъдрино и с. 
Лозарево – с. Пъдарево), лек 
автомобил „Опел Корса“ с 
турска регистрация, управля-
ван от 52-годишна жена от 
Шумен, не спира на пътен 
знак СТОП и отнема предим-
ството на правомерно дви-
жещия се л. а. „Фиат Типо“, 
със софийска регистрация, 
управляван от 50-годишен 
мъж от Стара Загора, дви-
жещ се от село Черница към 
Сунгурларе.

Л. а. „Фиат“ блъска стра-
нично л. а. „Опел“, като от 
инцидента пострадала пъту-
ващата на задната седалка в 
опела 71-годишна жена от 
Шумен (майка на водачката), 
която е настанена за лечение 
в болница „Дева Мария“ - 
Бургас, където починала от 
нараняванията си. 

Мотоциклетистът 
от Айтос, който 
се заби в 
крайпътно дърво, 
почина

39-годишният мотоцикле-
тист от Айтос, който самока-
тастрофира по пътя Айтос - 
Малка поляна, е починал - 
съобщават от ОДМВР.

Инцидентът стана на 5 
ноември, като поради движе-
ние с несъобразена скорост с 
условията на ляв завой, мото-
ристът се блъсна в крайпътно 
дърво. Той бе настанен в 
реанимация с политравмати-
зъм, което е и причина за 
настъпилата смърт.

В Айтос го познават като 
много добър и скромен 
човек. 

„Поемаме ангажимент в инвестиционната програма на ЕСО да включим и обно-
вяване на цялото трасе, което е от важно значение за региона, тъй като монтира-
ните сега стълбове са по най-новите стандарти и са проектирани да издържат на 
тежки атмосферни влияния“, подчерта Христов

„Черноморски 
фар“

Бургас загу-
би стотици 
дървета след 
голямата бу-
ря в края на 
септември. 
Но поетапно-
то възстано-
вяване на зе-
лената систе-
ма продължава 
със засаждане 
на млади екзем-
пляри из целия град. 
Над 200 са те в к-с 
„Изгрев“. Нови дървета 
се засаждат и в к-с „Въз-
раждане“, а на снимките 
виждате една красива 

магнолия, 
чийто нов дом 

се намира край делфини-
те на главната улица.

„Черноморски фар“

Ученици от две бургаски 
гимназии дискутираха клима-
тичните проблеми и как Евро-
па и светът трябва да се спра-
вят с тях.

Среща по Дейност 2 на те-
ма „Среща за овластяване“ 
по проект „Климатичната 
справедливост е нашето бъ-
деще“ се проведе. Това е 
един от 11-те финансирани 
инициативи по Програмата 
„Равнопоставеност и клима-
тична справедливост“ на Бъл-
гарския фонд за жените и да-
ва възможност за участие на 
активни хора и лидери от 
местните общности в опазва-
нето на планетата, преодоля-
ването на климатичните про-
мени, разкрива рисковете, 
които са пряко свързани с 
промените в климата и нера-
венствата между половете.  

В дискусията  взеха учас-
тие ученици от ПГМЕЕ с ръко-

водител Мария Бедрова, ПГ 
по туризъм с ръководител Та-
ня Петкова. Участие взеха и 
представители на общините в 
областта, местни политици, 
общественици и НПО.

Общинският съветник Да-
ниела Божинова запозна при-
състващите с възможностите 
за организиране на застъпни-
ческа кампания сред младите 
по значим за тях проблем, 
свързан с темата за клима-
тичната справедливост и рав-
нопоставеността между поло-
вете. 

Всекидневно ставаме сви-
детели на последиците от кли-
матичните промени – опусто-
шителни пожари, урагани и 
бури, наводнения и засушава-
ния. Климатичните промени, 
макар и с различни проявле-
ния, се случват навсякъде и 
засягат всеки един от нас. Но 
не всеки един е засегнат ед-
накво. 

И докато последиците за 

едни могат лесно да бъдат 
преодолени, то за други, по-
уязвими групи от обществото, 
те могат да бъдат катастро-
фални. 

Това поражда необходи-
мостта да се гледа на клима-
тичните промени не само от 
екологична гледна точка, но и 
от политическа, етична, соци-
ална и икономическа. Именно 
с тези въпроси се занимава и 
„климатичната справедли-
вост“. Овластяването на же-
ните може да осигури по-дъл-
госрочни устойчиви решения, 
създадени за справяне с об-
разованието, бедността, 
възобновяемата енергия, 
здравето, глада, икономиче-
ския растеж, достоен труд и 
действия в областта на кли-
мата. 

Лайтмотив на проекта ни е 
цитат от Грета Тунберг: "Не 
може да имаме климатична 
справедливост без равенство 
на половете".

Продължава 
засаждането на  
млади дървета 

Ученици от две гимназии 
дискутираха 

климатичните проблеми



Дона МИТЕВА

Лозарите от Помо-
рийско, чиито насажде-
ния пострадаха от при-
родното бедствие, пре-
минало през техните на-
саждения и Бургас, въз-
становяват със собстве-
ни средства до момен-
та щетите. Надяват се до 
края на месеца да има 
движение по протоколи-
те, които оцениха щети-
те им, и от държавата, 
да им бъдат изплатени 
средства.

2,3 млн. лева са осигу-
рени за компенсации на 
земеделските стопани от 
природни бедствия, съоб-
щават от Държавен фонд 
„Земеделие“. Част от па-
рите ще са именно за по-
страдалите лозари от на-
шия регион.

След проверките има-
ме издадени протоко-
ли от Областна служба 
„Земеделие“ за 100% про-

паднали площи т. е . про-
валена реколта и счупени 
и полуразрушени коло-
ве и конструкции. Имаме 
уверението, че ще бъдат 
компенсирани всички 
стопани. В момента няма 
никакви плащания. Нито 
са определени някакви 
ставки. На база разгово-
рите, които сме провели 
в Земеделското минис-
терство, имаме уверени-
ето, че ще бъдат компен-
сирани всички стопани, 
на базата на издадени-
те протоколи“, коменти-
ра Димитър Пилонтов - 
лозар от Поморие. 

Неговото стопанство е 
220 декара, като 120 дека-
ра от тях са поразени от 
бедствието. Останалите, 
които са бели сортове 
грозде, са били вече об-
рани. Пропаднала кон-
струкция и унищожена 
на лозята има около 36 

декара.
Управителният съ-

вет на Държавен фонд 
„Земеделие“ (ДФЗ) ут-
върди финансов ресурс 
от 2,3 млн. лева по дър-
жавна „Помощ за ком-
пенсиране на щетите по 
земеделските култури, 
причинени от неблаго-
приятни климатични ус-
ловия, които могат да бъ-
дат приравнени на при-
родни бедствия“ за съби-
тия през 2022 г., уведомя-
ват от фонда.

За засегната продук-
ция през 2022 г. в цялата 
страна, не само от бед-
ствието в Бургаско, са 
издадени 189 констатив-
ни протокола за устано-
вяване на напълно про-
паднали площи (100%) от 
настъпилите тежки ме-
теорологични събития. 
Пропадналите площи са 
14 237 дка.

Отпуснатите средства 
се разпределят при след-
ния интензитет от произ-
водствените разходи по 
култури: до 80% от дейст-
вителните разходи за от-
глеждане при следните 
култури: плодове, зелен-
чуци, етерично-маслени, 
технически, фуражни; 
до 40% от действителни-
те разходи за отглежда-
не при следните култури: 
зърнено-житни и зърне-
но-бобови.

В случаите, в които по-
страдалите от природни 
бедствия стопани нямат 
сключени застраховки, 
получават 50% от допус-
тимия размер за подпо-
магане. Предстои да бъ-
дат изготвени указания 
за предоставяне на по-
мощта, подчертават от 
ДФЗ.

Лозарите от Поморие 
са наясно, че средства-
та няма да покрият изця-
ло онова, които са дали 
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Щетите на земеделските производители са 95%, а унищожената продукция е над 
1 млн. тона, според първоначалните им изчисления

Над 1500 дка лозя унищожи бурята в Поморийско

СЪОБЩЕНИЕ
Възложител: „ТСМ-ФАРМА“ ЕООД

ДО зАСЕгНАТОТО НАСЕлЕНИЕ НА гР. БУРгАС
На основание чл. 95, ал. 1 от Закона за опазване на 

околната среда (ЗООС)  и чл. 4, ал. 1 и ал. 2 от Наредбата 
за условията и реда за извършване на оценка за въз-
действие на околната среда като възложител Ви уве-
домявам, че имам следното инвестиционно предложе-
ние:

Изграждане на „Преустройство и промяна на пред-
назначението на „Самостоятелен обект с идентифика-
тор 07079.616.251.1.31 – Офис“ в „Аптека за лекарствени 
продукти, с изключение на приготвяни по магистрална 
и фармакопейна рецептура“

 

 
 
 

      

      
      

Дона МИТЕВА

Откакто започна интен-
зивното слагане и претака-
не на зелето, цените на до-
матите и краставиците тръг-
наха здраво нагоре.

В кварталните магазин-
чета, където до вчера има-
ше зеленчук, докаран от 
Изворище или друго близ-
ко село и продаван напра-
во от буса на производи-
теля, вече няма и помен. 
Поприбраха се и зелките. 
За онези, които малко са 
позакъснели със слагане 
на киселото зеле – все още 
се виждат по полето тук и 
там недообрани зелки, ко-
ито плачат да скочат в ка-
цата, а след това нежно да 
обгърнат тайната смеска от 
кайма, ориз и билки за ра-
дост на хедонистите. Зелето 
българско производство си 
върви около лев - лев и два-
десет килограма, цена на 
едро. Ако се вземат по-голе-
ми количества, може да се 

намери и на по-малко. Тази 
цена почти не мърда.

За разлика от цената на 
доматите и краставиците, 
които си растат осезателно. 
На новата борса в Бургас 
цената на едро на домати-
те варира от 3.00 – 4.00 лева. 
На пазара могат да бъдат 
намерени тук и там по ня-
кой още розов домат, кой-
то не е толкова едър, но пък 
е вкусен, чиято цена гони и 
настига петарката.

А само преди месец до-
матите на едро на борсата 
са били по 2.50 – 2.80.

Краставиците в момен-
та струват от 2.40 до 3.40, а 
преди по-малко от месец са 
били 1.50 – 3.00 лева. Докато 
в разгара на лятото цената 
им е паднала до левче за 
килограм.

Разбира се, и двата зе-
ленчука, без които не ста-
ва шопската салата, могат 
да се намерят на промоция 
в големите вериги магазини 
от време на време.

Лукът стабилно стои на 
цена от лев до лев и триде-
сет. Същото е и с чесъна - от 
4 до 6 лева може да бъде на-
мерен на едро в Бургас.

Морковите, пиперките – 
червени и зелени, и патла-
джанът също бележат ръст 
в цените си.

Индексът на тържищните 
цени (ИТЦ), който отразя-
ва цените на хранителните 
стоки на едро в България, 

се покачи с 1,13 на сто до 
2,219 пункта, предаде БТА. 
Така ИТЦ почти стигна най-
високото си историческо 
ниво от 2,222 пункта, по-
стигнато в началото на май 
тази година.

Базовото ниво на ИТЦ - 
1,000 пункта - е от 2005 г.

Оранжерийните дома-
ти тази седмица поскъп-
ват с 19 на сто и се търгу-
ват по 3,25 лева за кило-
грам. Цената на оранже-
рийните краставици се вди-
га с 6,1 на сто до 2,60 лева 

за килограм. Зелените чуш-
ки поскъпват с 10,1 на сто и 
се продават по 1,85 лева за 
килограм, а червените доба-
вят 3 процента и се търгу-
ват по 2,38 лв./кг в края на 
седмицата.

Картофите поскъпват с 
4,5 на сто и се продават по 
1,16 лева за килограм, це-
ната на морковите спада с 
3 процента до 1,03 лева за 
килограм на едро. Зелето 
отстъпва с 2 стотинки и се 
търгува по 0,93 лева за ки-
лограм.

Цените на доматите и краставиците 
тръгнаха към космоса



за възстановяването на 
своите насаждения.

Деликатен момент е и 
този със застраховането, 
защото по-голямата част 
от лозята категорично не 
са сред тези, които имат 
застраховки.

„При положение че 
всичко, което се случи, 
никой не можеше да го 
предвиди – нямаме за-
страховки и някаква за-
щита и това, че ни ос-
тават още няколко дни, 
за да завършим цялост-
ното възстановяване, 
е ясно, че го правим 
със собствени средства. 
Например, аз съм поста-
вил вече нови колове, те-
лове. Каквато и да е по-
мощта от държавата, ще 
бъде добре дошла“, каз-
ва Пилонтов.

Той признава, че лич-
но за себе си може да 
каже, че няма опит със 
застраховането, защото 
в Поморийско бедствия 
почти е нямало. „Сега чо-
век май трябва да се за-
мисли. Не че не е имало 
градушки , но поражения 
от такъв мащаб не е има-
ло“, обяснява той. 

При сравнение напри-
мер със зърнопроизво-
дителите, които вече имат 

придобит някакъв опит в 
застраховането, помори-
ецът казва, че при тях не-
щата стоят по друг начин, 
защото цената на зърно-
то се определя от евро-
пейски и световни борси 
и е далеч по-гарантирана 

от това, което се случва 
в лозарството.

„Разхода за застрахо-
ване ние, лозарите, не си 
го позволяваме, не зара-
ди немарливост. Просто 
цената на гроздето 15 го-
дини не е мръднала нито 

йота нагоре. Тя не покри-
ва разходите, които ние 
правим. И този допълни-
телен разход за застра-
ховане още повече ни на-
товарва. Ние нямаме си-
гурността, нямаме пред-
варителните договори“, 

обяснява лозарят.
Той засяга и болната 

тема с разпределение-
то на субсидиите, която 
изкара лозари от цялата 
страна на протест пред 
Земеделското минис-
терство миналата сед-
мица. Самият Димитър 
Пилонтов също е бил в 
столицата на протеста.

„Неравностойно е раз-
пределението на подпо-
магането. Десертните 
сортове и винените сор-
тове грозде са разделе-
ни в различи групи, кое-
то е много погрешно. Аз 
имам и овощна градина 
и сравнявам. В нея раз-
ходите са минимални в 
сравнение с това, което 
се иска за лозята. А суб-
сидията е петкратно по-
голяма. Ние, лозарите, 
сме получили за ковид и 
за конфликта в Украйна 
тази година субсидия 
около 102 лева, обеща-
ли са ни още около 50. 
А за овощните градини 
до момента съм получил 
над 600 лева“, сравнява 
Пилонтов.

Благодарение на това, 
че всички лозари имат и 
други площи като него, 
са възстановили щети-
те. „Няма как един лозар 

да си позволи да остави  
цяла зима лозята да са на 
земята, конструкцията да 
е счупена. Това не може 
да се обработва, защото 
има есенно-зимни дей-
ности по насажденията: 
пръскания, торене, кул-
тивация на почвата. Няма 
как да се чака държава-
та да ни подпомогне и то-
гава да започнем работа. 
Всичко сме си възстано-
вили със свои пари“, каз-
ва помориецът.

В повечето случаи при-
ходите от тазгодишната 
кампания от непоразе-
ните лозя поморийските 
лозари са вложили във 
възстановяване щетите 
от бедствието. „Де фак-
то ще трябва да правим 
икономии от торовете, ко-
ито са важни за бъдеща-
та реколта. За момента 
нито един колега не е вля-
зъл да оре, да тори или 
есенно да пръска, защо-
то всички се чудим тези 
разходи, които направи-
хме извънредно, ще бъ-
дат ли поне частично ком-
пенсирани“, заключава 
Пилонтов.

По неофициална инфор-
мация се очаква евенту-
ално изплащане от ДФЗ в 
края на този месец.
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сами щетите от лятното бедствие

георги РУСИНОВ

Около 2000 семейства 
в Руенска община са 
без дърва. Това заяви за 
„Черноморски фар“ на-
родният представител 
от ДПС Севим Али. Той 
и колегата му Ешереф 
Ешереф, който бе пред-
седател на Общински съ-
вет – Руен са получили от-
говор от земеделския ми-
нистър защо това е така.

„Оказва се, че основ-
ният проблем е лип-
сата на дървосекачи. 
Министърът и заместни-
кът му ни отговориха, че 
са запознати с проблема 
и че вече има добита дър-
весина, която се очаква 
да бъде извозена. Поеха 
ангажимент до средата 
на декември да бъдат до-
ставени липсващите ко-
личества“, заяви Али.

Той добави, че тази го-
дина проблемът с липса-
та на дърва за огрев е на-
ционален.

„Миналата година про-
блемът беше регионален 
за Бургаска област, но 
тази година, за съжале-
ние, проблемът е наци-
онален. Почти навсякъ-
де в страната има про-
блем с дървата за огрев. 
Най-сериозно тази годи-
на при нас е в Руенско. 
От 50 000 заявени кубика, 
са доставени 40 000. Т.е. 
още 10 000 кубика се ча-
кат, а времето напредва 
и сме почти на прага на 
зимния сезон. Около 2000 
семейства в общината са 
без дърва и това много ни 
притеснява. Това е пла-
нински регион, с 39 насе-
лени места. Как ще оста-
нат тези хора без дърва? 
Именно затова постави-
хме официално въпроса 
до министъра на земеде-
лието“, коментира народ-
ният представител.

„Това са трудолюбиви 
и родолюбиви граждани, 
които не заслужават ан-
тихуманното отношение, 

на което са подложени 
от страна на собствена-
та си родина. Сред тях са 
и възрастни хора, и се-
мейства с малки деца“, 
пишат депутатите в пис-
мото до министъра.

По думите му и в 
Айтоска община се очак-
ва сериозно количество 
дърва за огрев, които все 
още не са доставени. 

„Това са около 5000 
кубика от общо заявени 
15 000. В Сунгурларе, къ-
дето има най-много об-
щински гори, в Карнобат, 
в Поморие също има та-
къв проблем, макар и да 
не е толкова голям. Имах 
среща и с директора на 
ЮИДП-Сливен, за да се 
реши проблемът“, доба-
ви депутатът.

Севим Али коментира, 
че съществува и друг се-
риозен проблем, по кой-
то спешно трябва да се 
вземат сериозни мерки. 
Това е невъзможността 
фирмите, които печелят 

търгове, да добиват на-
време заявените количе-
ства дърва.

„Това са 2-3 фирми 
всеки път, но нямат по-
тенциала и капаците-
та да добият дървата, 
за които са спечелили 
търг. Примерно трябва 
да се добият 20 000 куби-
ка, но няма необходими-

те средства да го напра-
вят. Затова според мен 
трябва да има ясни га-
ранции при подписване 
на договорите, че дърва-
та ще бъдат добити и до-
ставени в срок. Защото 
иначе ето сега в случая, 
вече наближаваме де-
кември. Ако паднат едни 
дъждове или снегове и 

не могат да влязат в го-
рата. Става невъзмож-
но“, посочи още народ-
ният представител. 

Депутатът не изключ-
ва и нуждата от механи-
зиране на дърводобива, 
тъй като проблемът с лип-
сата на дървосекачи оче-
видно ще се задълбочава 
все повече. 

Около 2000 семейства в Руенско са без дърваНа прага 
на зимата

Съборена конструкция

Силвия ШАТЪРОВА

120 семейства от ру-
енското село Разбойна 
са в списъка с чакащи-
те за дърва, доставени от 
Държавното горско сто-
панство - Айтос, съобщи 
кметицата Хатче Шевкед. 
Засега по-наложащите - 
възрастни и самотни, са 
снабдявани с по 4 кубика, 
за да имат все пак някак-
во отопление, а останали-
те четири ще ги получат 
след време. 

По осем кубика се па-
дат на семейство, като 
цената е 480 лева, отдел-

но 180 лева за транспорт. 
Въпреки това все още, за-
ради липсата на дървос-
екачи, трудно идват дос-
тавките. „Това ще е го-
лям проблем занапред, 
защото работниците от 
Котелско вече се използ-
ват в земеделието и ово-
щарството и не искат да 
влизат в гората да секат 
дърва. Наближаването на 
зимата и дъждовете до-
пълнително усложняват 
ситуацията“, каза още 
Шевкед.

Тя допълни, че са поз-
волили на хората да съби-
рат в гората съчки, за да 

не стоят на студено дока-
то дойдат дървата.

Трудно хората от село-
то могат да си позволят 
дърва на свободния па-
зар, те излизат 1800 лева. 
„Всеки ден идват и питат. 
Уверението е, че до края 
на ноември ще бъдат за-
доволени нуждите, но не 
се знае“, допълни още тя.

Обикновено вече дър-
ва не се търсят само кам-
панийно срещу зимата, 
а и целогодишно хората 
се снабдяват, но въпреки 
това е проблем да се за-
доволят потребностите на 
населението.

Депутатите Севим Али и Ешереф Ешереф 
получиха отговор от земеделския министър

120 фамилии от село Разбойна са  
в списъка на чакащите за отопление

Цените на доматите и краставиците 
тръгнаха към космоса



Георги РУСИНОВ

8 ноември – професионал-
ният празник на МВР – Ар-
хангеловден, бе белязан от 
трагедия. Един от хилядите 
смели български мъже, отго-
варящи за защитата на гра-
ницата, бе убит край Елхово 
от турски граждани. Това 
става във вечерта на 7 ноем-
ври. 32-годишният Петър Бъч-
варов и военен от Българска-
та армия видели двама мъже 
зад оградата от турска стра-
на. Тогава граничният поли-
цай слиза от автомобила, с 
който са патрулирали и ги 
предупреждава да напуснат 
района. След като биват ос-
ветени с фаровете на джипа, 
започва стрелба по българи-
те, при което Бъчваров уми-
ра, след като е прострелян в 
главата. 

Главният секретар на МВР 
Петър Тодоров коментира 
след трагедията, че военният 
е оцелял по чудо след като е 
успял да се прикрие зад ав-
томобила. По него били про-
изведени 10-15 изстрела, а 
той отвърнал на стрелбата. 
Граничният полицай Бъчва-
ров обаче е прострелян фа-
тално още с първия изстрел.

„Ние ще вземем всички не-
обходими мерки за сигурнос-
тта на нашите служители. 
Разпоредил съм всеки наряд 
да има дълго оръжие за без-
опасност на служителите. 
Нека се пристъпи веднага 
към законодателни промени. 
Не може от хиляди произне-
сени присъди да има само 
стотина, които са ефективни. 
Всичко това води до чувство 
на безнаказаност“, коменти-
ра Тодоров.

Нападението срещу бъл-
гарски граничар и военен ид-
ва само няколко месеца след 
като в Бургас загинаха двама 
полицаи – Йордан Илиев и 
Атанас Градев, прегазени в 
патрулния си автомобил от 
сирийски бежанец – канал-
джия, управляващ преслед-
ван от гранични патрули ав-
тобус, отказващ да спре. 

Кои са турските 
стрелци и какво са 

правили при 
оградата?

От турска страна реакция-
та бе моментална. Двамата 
мъже бяха задържани още 
на следващия ден – 8 ноем-
ври. Стана ясно, че това са 
братята Енгин и Мустафа Ер-
гуван. Според турския вест-

ник „Хюриет“, който цитира 
изявление на валията на Од-
рин, при ареста им са били 
иззети пушка и 23 патрона. 

Какво обаче са правили 
на турско-българската гра-
ница двамата? Първоначал-
ните теории бяха, че става 
въпрос или за трафик на ми-
гранти, или на наркотици. 
Появи се и трета версия, че 
това е терористичен акт, тъй 
като същите канали се полз-
вали и за проникване на те-
рористи от Арабския свят в 
Европа. Факт е, че мигрант-
ска група не е била открита, 
както и наркотици. 

„Тези канали за трафик на 
хора са и канали за трафик 
на дрога и канали за теро-
ристи. Самите каналджии са 
заинтересовани да не се 
стига до крайни мерки и из-
ползване на оръжие, защо-
то това ще прекъсне доходо-
носния им бизнес“, заяви в 
интервю за Нова тв експер-
тът по сигурност полк. 
Славчо Велков.

На 9 ноември служебният 
министър на МВР Иван Де-
мерджиев излезе с повече 
информация за извършите-
лите на убийството след по-
клонението пред загиналия 
в родния му град Елхово. 
Петър Бъчваров бе награ-
ден посмъртно с почетен 
знак на МВР трета степен. 
По думите му те се занима-
вали с престъпна дейност, 
но тя нито била в сферата на 
каналджийството, нито в 
трафика на дрога.

„Не са искали да минат 
през браздата, чакали са 
други свои жертви”, каза 
министърът, но не даде по-
вече подробности, тъй като 
те все още били следствена 
тайна. 

Такива били и мотивите 
за действията на нападате-
лите, макар че те вече били 
почти напълно изяснени, 
предаде Нова тв, цитирайки 
вътрешния министър.

„Двамата са се занимава-
ли с престъпна дейност. Из-
вършвали са престъпления 
по отношение на мигранти и 
в един момент са решили, 
че някой им пречи на това. А 
гилзите, намерени на бъл-
гарска територия, са от ав-
томата, с който е отвърнал 
оцелелият при стрелбата 
наш военнослужещ", каза 
още Демерджиев и добави, 
че турската страна вече би-
ла предприела изключител-
но сериозни допълнителни 
мерки за охраната по грани-
цата и мигрантският натиск 
бил намалял в пъти.

Ще предаде ли 
Турция задържаните 

за убийството на 
Бъчваров?

Въпросът, който изниква 
дни след „изродщината“, как-
то я определи Демерджиев, е 
ще предаде ли Турция задър-
жаните за убийството на гра-
ничния полицай Петър Бъчва-
ров на България, за да се из-
правят пред българското пра-
восъдие? Това зависи изцяло 
от турските власти и като ни-
що може да се разиграе нова 
сага, подобна на казуса с че-
тиримата български гранича-
ри Михаил Цонков, Живко Пе-
тков, Николай Костов и Нико-
лай Петков. 

Въпреки че няколко съдеб-
ни инстанции на най-високо 
ниво, включително и Съдът за 
правата на човека в Страс-
бург, напълно оневиниха че-
тиримата за това, че са защи-
тили неприкосновеността на 
българската граница, то вече 
15-а година от турска страна 
не спират опитите да бъдат 
осъдени.

„Черноморски фар“ при-
помня, че съдът в Къркларели 
поднови делото срещу тях, в 
което са обвинени в убий-
ството на турски бракониер, 
навлязъл с лодка в български 
води край Резово. Случаят е 
от вече далечната 2008 годи-
на. Делото бе подновено през 
2018-а. Точно деня, в който се 
разбра за смъртта на българ-
ския граничар Петър Бъчва-
ров, съдът в Къркларели отло-
жи поредното заседание сре-
щу четиримата. Причината е, 
че турското министерство на 
правосъдието е върнало на 

съда документите за издирва-
не на полицаите от Интерпол 
с „червена бюлетина“, тъй ка-
то в тях липсва важна инфор-
мация, предаде БНР-Бургас. 

Припомняме, че още в на-
чалото на подновяването на 
делото Районният съд в Бур-
гас не изпълни поръчката на 
Турския наказателен съд за 
предоставянето на биоме-
трични снимки и пръстови от-
печатъци и документи на че-
тиримата граничари. 

Така с днешна дата сагата 
с Цонков, Костов и двамата 
Петкови още не е приключи-
ла, а изглежда, сагата с тур-
ските братя, застреляли бъл-
гарски граничар, тепърва за-
почва.

Същия ден, в който бяха за-
ловени, единият от двамата 

стрелци бе освободен от съда 
в Одрин. Това е Мустафа Ер-
гуван. 28-годишният му брат 
Енгин обаче остава за посто-
янно в ареста. Пред съда два-
мата заявили, че са стреляли 
срещу фаровете на автомоби-
ла и не са разбрали, че са 
убили българския граничар. 
Преди това прекарали 4 дни в 
гората, посочват турски ме-
дии. В нощта на убийството 
двамата отново чакали неле-
гални мигранти. 

Не е изключено казусът да 
се окаже изключително сло-
жен юридически и поради фа-
кта, че стрелбата започва от 
турска територия и завършва 
в българска. Към момента 
има образувани досъдебни 
производства и в двете стра-
ни.

Сега, когато предстои да 
искаме екстрадицията на 
Мустафа и Енгин Ергуван, все 
още не е ясно дали турските 
власти няма да поискат пък 
да им предадем нашите чети-
рима граничари, при положе-
ние че срещу тях делото в 
Къркларели продължава. 

Още през 2018-а България 
категорично застана зад на-
шите момчета и обяви, че в 
никакъв случай няма да ги ек-
страдираме в Турция.

Ако ние като държава 15 го-
дини защитаваме наши гра-
нични полицаи, изпълнили 
дълга си, но продължаващи 
да са обвинявани за това, че 
са спрели турски бракониери, 
навлезли в български терито-
риални води, то ако Турция не 
предаде убийците на Петър 
Бъчваров, който загина, из-

пълнявайки дълга си да брани 
границата, ще означава, че 
защитават хора, отнели живо-
та на 32-годишен млад мъж, 
оставяйки почернено семей-
ството му. 

И все пак предварително 
не бива да обвиняваме южна-
та ни съседка, че няма да пре-
даде убийците на българското 
правосъдие, тъй като все още 
е твърде рано.

Според юристи обаче не 
трябва да се правят прилики 
между двата случая изобщо. 
Според тях това са два напъл-
но самостоятелно съществу-
ващи инцидента и решението 
по всеки един от тях не би 
трябвало да бъде обуславяно 
или поставяно в зависимост 
от решението по другия. Без-
спорно имало прилики, но 
имало и твърде съществени 
различия. За всеки непреду-
беден наблюдател, разпола-
гайки с фактите, тези разли-
чия, според юристи, се наби-
ват на очи веднага.

Не на последно място в 
правните среди коментират и 
че във връзка с хипотетични-
те претенции на турската 
страна по повод инцидента в 
България, има произнасяне 
на Европейския съд. На второ 
място, нашето законодател-
ство и турското са твърде 
различни. Един от аргументи-
те, който ние имаме като стра-
на, е и давността, според тур-
ското законодателство. 

Припомняме, че защитата 
на четиримата граничари дъл-
ги години от българска страна 
води опитният адвокат Росен 
Кожухаров.

4 Той и Кирил

След убийството на граничаря Петър Бъчваров: 

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Ще екстрадира ли  
Турция извършителите?
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С нафта от трактор на 
дървосекачи бежанците в 
местността Свети Никола 
край странджанското се-
ло Стоилово запалили 
огън да се топлят и така 
причинили пожара, който 
обхвана около пет дека-
ра. 

„С наближаването на 
зимата това ще е една от 
опасностите в Странджа. 
Това ще е поредната ще-
та, която планината ще по-
несе след спални чували, 
раници, дрехи и боклуци, 
които са осеяни в нея“, за-
яви кметът на Малко Тър-
ново Илиян Янчев.

С открадната нафта от трактор 
бежанци запалили огъня над 

Стоилово, за да се топлят

Срещу четиримата български граничари Михаил Цонков, Живко 
Петков, Николай Костов и Николай Петков Турция вече 15-а година 
води дела

32-годишният Петър Бъчваров бе застрелян в 
главата от турски граждани

Арестуването на двамата 
братя – Мустафа и Енгин
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Адвокат Росен Кожухаров



„Черноморски фар“

Официално бе открита но-
вата библиотека за деца и 
големи в квартал „Каменар“. 
Читателският клуб се намира 
в двора на храм „Св. Парас-
кева” и е създаден по ини-
циатива на местни жители и 
с подкрепата на доскорош-
ния кметски наместник Пе-
тко Петков.

След като мястото, отреде-
но за библиотека, бе стара-
телно почистено и подреде-
но, читателите вече разпола-
гат с голямо разнообразие от 
художествена, историческа 
и популярна литература, ен-
циклопедии и др. Специал-
но за най-малките е обосо-
бен детски кът със занима-
телни книжки и място за оц-
ветяване на картинки.

„Страниците на най-овех-
телите и неизползваеми вече 
книги превърнахме в харти-
ени пера, събрани в „ангел-
ски крила” – декор за сним-
ка, с идеята да продължават 
да носят радост и усмивки”, 

споделиха основните иници-
атори за създаването на биб-
лиотеката – Катерина Кити-

нова и Мария Кайрякова.
Гост на събитието бе кме-

тът на Поморие Иван Алекси-

ев, който дари книги от лич-
ната си библиотека, както 
и от всички издания на ин-

тересните исторически, об-
разователни и рисувателни 
книжки за Поморие, пода-
рени за фонда на библиоте-
ката от автора им Валя Ге-
оргиева – историк и препо-
давател.

Сред първите посетите-

ли на новата библиотека 
бяха още председателят на 
Общински съвет Поморие 
Адам Адамов, председате-
лят на НЧ „Просвета 1888” – 
Поморие Милчо Талев, деца 
и жители на поморийския 
квартал.
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Нова библиотека отвори врати  
в поморийския квартал „Каменар“
Тя се намира в двора на храм „Света Параскева“

„Черноморски фар“

Историци, археолози, 
еколози и други изяве-
ни изследователи – пред-
ставители на различни 
области на знанието, се 
включиха в осемнадесе-
тата кръгла маса на тема 
„Странджа и Черномори-
ето между различните на-
учни дисциплини“, която се 
проведе в Ахтопол.

„Събираме се за осемна-
десети пореден път. Пос-
вещаваме това събитие на 
тридесетгодишнината от 
създаването на „Демакс“ 
– най- голямата в момента 
компания в Източна Евро-
па за печат на ценни кни-
жа и документи“, каза пред 
участниците инж. Петър 
Кънев – председател на 
Сдружение „Черноморска 
Странджа“. Той благодари 
на присъстващите за тях-
ната активност по време 
на срещите в Ахтопол и из-
рази увереност в ползот-
ворните научни резулта-
ти, които се постигат чрез 
организирането на подоб-
ни форуми. 

Откриването започна 
с водосвет, отслужен от 
агатополски епископ Йе-
ротей, викарий на Сли-
венската митрополия, и 
отец Йордан от църквата 
в Ахтопол.

Водещ на срещата беше 
председателят на Науч-
ния съвет на Сдружението 
д-р Атанас Орачев. Лекто-
ри бяха изтъкнати българ-
ски учени.

Доц. д-р Александър Ра-
дулов от Институт по гео-
логия при БАН беше под-
готвил доклад на тема 
„Странджа и Черноморие-
то – основни проблеми на 
тектониката и геоморфо-
логията. Инж. Иван Камбу-
ров от ДПП Странджа го-
вори по темата „Странджа 
– „живият музей на терци-
ерна Европа“. Доц. дин 
Мартин Гюзелев от Бур-
гаски университет „Асен 
Златаров“ изнесе доклад 
на тема: „Черноморието в 
„малката“ гръцка географ-
ска традиция – основни 
извороведски проблеми“, 
доц. д-р Бони Петрунова 
(НИМ – София) запозна 

присъстващите с основ-
ни резултати от археоло-
гическите проучвания на 
нос Свети Яни в Ахтопол. 
Проф. дин Диляна Ботева 
от СУ „Климент Охридски“ 
беше подготвила информа-
ция, касаеща формиране-
то на провинция Тракия и 
Странджа, а д-р Николай 
Шаранков разказа за епи-
графските паметници от 
Малко Търновско. Д-р Ата-
нас Орачев сподели свои-
те наблюдения за артефа-
ктите от днешния стран-
джански шелф, а Пламен 
Вукадинов беше подгот-
вил презентация на про-
ект „Потъналите кораби в 
странджанския шелф“.

Гости на събитието бяха 
акад. Юлиан Ревалски, 
проф. Иван Илчев, акад. 
Васил Николов, издателят 
Иван Гранитски, бившият 
министър на образовани-
ето проф. д-р Даниел Въл-
чев, доц. д-р Бони Петруно-
ва, проф. Станислав Ста-
нилов, д-р Аксиния Бутева 
от Министерство на кул-
турата, нумизматът проф. 
Иля Прокопов, дипломатът 

Пламен Грозданов, проф. 
Иво Христов, д-р Стефан 
Пейков, Стоян Райчевски, 
Константин Господинов, 
кметът на община Малко 
Търново Илиян Янчев, бив-
шият кмет на Ахтопол Би-
сер Колев. 

От името на министъ-
ра на културата проф. Ве-
лислав Минеков поздра-
вителен адрес до инж. Къ-
нев и участниците в кръг-
лата маса поднесе д-р Ак-
синия Бутева. В него се 
казва:

„Най-сърдечно Ви поз-
дравявам с провеждане-
то на настоящото събитие. 
Вече десет години от съз-
даването на обществена-
та колекция „История на 
котвата“, Сдружение „Чер-
номорска Странджа“ под-
държа традицията в попу-
ляризирането на наслед-
ството на Странджа и ней-
ното черноморско край-
брежие. 

Предоставената въз-
можност водещи изследо-
ватели и учени да споде-

лят опит в проучвателска-
та си работа е принос към 
достойното представяне 
на културното наследство. 
Перспективите и пробле-
мите, които ще бъдат дис-
кутирани от Вас, са изклю-
чително важни днес, ко-
гато сме изправени пред 
предизвикателството да 
се съхрани историческа-
та памет и националната 
идентичност. 

Убеден съм, че споде-
лянето на нови идеи и до-
бри практики ще създаде 
условия за стимулиране 
на българското общество 
за творческо и иноватив-
но осмисляне на минало-
то на България като стра-
на с потенциал и уникално 
наследство. 

Изказвам благодарност 
на екипа на Сдружение 
„Черноморска Странджа“, 
който направи възможно 
настоящото събитие. Же-
лая ползотворна работа, 
здраве и творчески ус-
пехи.“

След приключването на 
научната част от форума 
участниците посетиха ар-
хеологическия обект на 
нос Свети Яни в Ахтопол 
и се запознаха с най-но-
вите открития, направени 
там от учените.

Изтъкнати изследователи се събраха 
на научен форум в Ахтопол
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„Черноморски фар“

Кметът на Созопол 
Тихомир Янакиев е част 
от сформирания инициати-
вен комитет за създаване 
на център за култура и из-
куство на остров Св. Кирик 
и Юлита. Той бе основан в 
Националния археологиче-
ски институт в София. 

Председател на коми-
тета е министърът на кул-
турата проф. Минеков, 
а сред членовете са ви-
цепрезидентът Илияна 
Йотова, областният уп-
равител на Бургас проф. 
Нейкова, арх. Радост 
Георгиева, както и част от 
авторския екип на концеп-
цията за превръщането на 
острова в световен център 
на изкуствата. 

"През годините се про-
крадваха различни идеи 
за експлоатацията на този 

остров, които обаче кате-
горично не се харесаха на 
нас - созополската общест-
веност, и се противопоста-
вихме на това. Назря мо-
ментът, обединявайки се 
много институции и експер-
ти, да намерим правилния 
начин да върнем красотата 
на това ценно място", заяви 
кметът Тихомир Янакиев и 
допълни: "Кирик не е богат-
ство само на Созопол, той 
е богатство на България". 

Министър Минеков не 

скри факта, че реализира-
нето на проекта ще бъде 
дълъг и труден акт, но е 
категоричен, че е край-
но време да бъде поста-
вено началото на превръ-
щането на тази идея в ре-
алност. 

На срещата стана ясно, 
че концепция за опазване 
и устойчиво развитие на 
острова е изготвена през 
далечната 2011 г., но по не-
знайни причини е отлежа-
вала дълбоко скрита в ми-

нистерските дебри. 
Ръководителят на ав-

торския екип проф.арх. 
Тодор Кръстев представи 
акценти от концепта, кой-
то включва както обслед-
ване, така и предложения 
за реставрация и експло-
атация на годния сграден 
фонд. 

Минеков сподели за 
проведените си срещи по 
темата с генералния ди-
ректор на ЮНЕСКО Одри 
Азуле, както и със замест-

ника й Ернесто Отоне 
Рамирес, който е спе-
циалист по реставрации 
на паметници на култу-
рата и е много добре за-
познат с проекта за Св. 
Кирик. Огромен интерес 
е проявен и от страна 
на Франция в лицето на 
Посолството в България, 
френския министър на кул-
турата и директора на па-
метниците на културата 
във Франция. Меморандум 
за сътрудничество вече 

е подписан с Обединени 
арабски емирства, като 
в момента се подготвя и 
анекс специално за ос-
тров Св. Кирик и Юлита. 

Към момента Държавата 
е отпуснала средства само 
за ремонт на покрива на 
старото рибарско учили-
ще. 

Вицепрезидентът Илия-
на Йотова благодари 
на министъра и кмета 
Янакиев за упорството, 
което проявяват, въпре-
ки всички трудности, ко-
ито срещат по пътя си. 
"Президентската институ-
ция застава зад тази кау-
за. България има нужда от 
такъв център, място, което 
ще презентира пред све-
та историята ни и съще-
временно място за изя-
ва на нашите творци", до-
пълни тя. 

"Всички ние сме обеди-
нени в една кауза - връ-
щането на красотата и 
величествеността на ос-
тров Св. Кирик и Юлита", 
коментира проф. Мария 
Нейкова и допълни, че е 
запозната с болката на 
созополчани по разруха-
та на това място и ще спо-
мага всякак за превръща-
нето на острова в свето-
вен център за култура и 
изкуство. 

Следващата среща на 
инициативния комитет ще 
бъде в град Созопол.

Държава и Община  
застават зад каузата да се върне  
блясъка на остров Свети Кирик и Юлита

Весела ГОранОВа

Извънредна общинска 
сесия се свика в Созопол. 
Причината за "извънред-
ното" бе саботаж на ре-
довната сесия при акту-
ализацията на бюджета. 
Опозицията в лицето на 
ГЕРБ, СДС и 1 независим 
съветник се възползва от 
липсата на ключов съвет-
ник от групата на БСП и 
гласува масово „въздър-
жал се“. Така бяха блоки-
раха важни проекти в об-
щината, един от които е из-
граждане на канализация 
в село Росен. Съобразена 
с нуждите и мащаба на на-

селеното място.
Съветниците около бив-

шия кмет Панайот Рейзи 
гласуваха по начин, който 
стопира към този момент 
дългоочакваната канали-
зационна система в едно 
от най-големите села към 
общината. Нещо повече 
- прозря се реваншизъм, 
че този проект не е минал 
при мандатите на печал-
но известния кмет назад 
в годините. "Канализация 
в село Росен няма да има 
никога! Запомни какво 
съм ти казал аз, днес, тук! 
Няма да има, защото насе-
лението е малко, а пари-
те са много." За 12 години 

за този проект общината 
е кандидатствала 10 пъти 
и досега не се е случва-
ло. Това заявява тогава 
бившият кмет на Созопол 
и настоящ общински съ-
ветник. Който остави по-
тресаващо наследство, 
в т.ч. скандални проек-
ти за провалена канали-
зация, но пък за сметка 
на това с усвоени сред-
ства. Както е известно, 
Спецправосъдието го от-
страни от длъжност близо 
половин година преди по-
следния му мандат. 

Кметът Тихомир Янакиев 
заяви, че ще направи 
всичко възможно в села-

та Росен, че и Зидарово 
да има канализация. 
Опозицията блокира още 
увеличение на средства-
та за текущи ремонти, из-
граждане на инфраструк-
турни обекти, ремонт на 
електронна автомобилна 
везна на регионално депо 
за неопасни отпадъци, ко-
лонка за гориво, и т.н. 

На поправителния извън 
словесните престрелки и 
квалификации съветници-
те успяха да се обединят 
по важните точки 

Канализацията на село 
Росен получи одобре-
ние. Предстои внасяне 
на такъв и за друго голя-

мо село в селищната сис-
тема - Зидарово. Защото 
според кмета Янакиев е 
недопустимо в 21 век не-
чистотиите да текат из 
улици и градини и да се 
създава предпоставка 
за екокатастрофа. Нещо 
повече - тези села има-
ли потенциал за разви-
тие. Бившият кмет Рейзи 
заяви, че преди близо 14 
години имало изготвени 
проекти от неговата ад-
министрация за тези две 
села и не можело ли те 
да се ползват за някак-
ва база. Експертно оба-
че му бе обяснено, че 10-
годишният срок за стро-

ително разрешение е из-
текъл и отделно трасета-
та тогава, посочени от не-
говата администрация, са 
или застроени вече, или 
са сменили собственост-
та си. Отделно и числе-
ността на селата вече не е 
същата и е нужна актуали-
зация. Янакиев посочи, че 
на първо време общината 
ще започне със собстве-
ни средства да изпълнява 
проекта в Росен конкрет-
но, а междувременно ще 
се кандидатства за ос-
новно финансираме по 
Постановление на МС или 
по Плана за възстановя-
ване и устойчивост.

В Созопол - съветници отидоха на 
поправителен с извънредна сесия

Засега пари има 
само за покрива 
на старото 
рибарско 
училище



Община Несебър предста-
ви на заключителна прескон-
ференция в Артиум център 
поредния си успешно реа-
лизиран проект - №BSB867 
„Черноморски портал за ар-
хеология, история и култура“/
ARHICUP. 

В партньорство с между-
народен екип специалисти 
от Националния исторически 
музей на Република Молдова 
и Музея за Национална 
история и археология - 
Констанца, Румъния, през 
юни 2020 г. стартираха първи-
те проектни дейности. След 
закупуването на специализи-
рано 3D статично и мобилно 
оборудване за сканиране на 
културни ценности, започна 
дигитализация на археоло-

гически експонати и обекти, 
които се превърнаха в част 
от новоразработения интер-
нет портал. Уебплатформата 
включва отделни секции за 
съхранение на информация: 
интегрирана библиотечна 
система, цифрова библиоте-
ка за описание и представя-
не на библиографски, фото-, 
аудио-, видео данни, програ-
ма за представяне на 3D мо-
дели на културни ценности 
и цифрова колекция от ста-
ри карти на Черноморския 
регион с Web-ГИС за георе-
фериране на представени-
те обекти. 

За повече от две години 
работа по проекта партньо-
рите съвместно реализира-
ха редица инициативи: през 

2021 г. бяха организирани 
изложби на стари географ-
ски карти, които представя-
ха Черноморския регион в 
европейската картография 
през вековете. 

През юни 2022 г. успеш-
но се реализира съвместна 
научна експедиция в Южна 
Румъния, където с мобилно-
то оборудване на терен бяха 
сканирани археологически 
останки.

През октомври тази годи-
на водещият бенефициент, 
Община Несебър, прове-
де Научно-практическа кон-
ференция с експерти – ар-
хеолози, историци и пред-
ставители на туристическия 
сектор.

Важен момент от финал-

ната пресконференция бе 
демонстрацията на отделни-
те функционалности на он-
лайн портала. Бе пояснено, 
че е изграден на специален 
сървър с възможност за съ-
биране и представяне на ци-
фрови данни в различни фор-
мати и това ще продължи в 
бъдеще.

Участието на Община 
Несебър в проекта е дейност, 
надграждаща и подобряваща 
достъпа до обекти на исто-
рическото наследство чрез 
дигитализация, което е част 

от общинската политика в 
посока опазване, промоти-
ране и устойчиво управле-
ние на културните ценности. 
Конкретните системни дей-
ности на местно ниво са в ос-
новата на съхраняването на 
културната идентичност на 
района и са в съответствие 
с Националната стратегия за 
развитие на културата.

Проект №BSB867 „Черно-
морски портал за архе-
ология, история и култу-
ра“/ARHICUP се финанси-
ра от Съвместна оператив-

на програма за трансгра-
нично сътрудничество по 
Европейския инструмент за 
съседство Черноморски ба-
сейн 2014–2020“ с общ бю-
джет – 566 400 евро, раз-
пределен между партни-
ращите си организации. 
Изпълнението на дейностите 
му е принос към постигането 
на целите на приоритет 1.1 
на Програмата „Съвместно 
насърчаване на бизнеса и 
предприемачеството в об-
ластта на туризма и култу-
рата“.
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Общини

Държава и Община  
застават зад каузата да се върне  
блясъка на остров Свети Кирик и Юлита

Културните ценности на община 
Несебър вече и в 3D формат

„Черноморски фар“

Община Поморие полу-
чи награда за значими уси-
лия в борбата с езика на 
омразата и антисемитизма. 
Отличието е учредено от 
Организацията на евреите в 
България „Шалом“, офиса на 
Американския еврейски ко-
митет в София и Федерацията 
на ционистите в България. 
Поводът е 84-ата годишни-
на от „Кристалната нощ“ или 
„Нощта на счупените стък-
ла“, която поставя началото 
на Холокоста в Европа, при 
който милиони евреи са пре-
върнати в мишена на нови на-
рушения на човешките права, 
преследване и геноцид, орга-
низиран от нацистите на 9 и 
10 ноември 1938 г.

Кметът Иван Алексиев е 
първият носител на награда-
та „Ор Шел Шалом“, в пре-
вод от иврит: „Светлина на 
мира“, заради мерките сре-
щу продажбата на сувенири 
с нацистки символи.

„Огромно благодаря за 
този приз, който връчва-
те на община Поморие, за-

щото е много важно особе-
но в днешния свят, в който 
живеем, да можем наисти-
на не само на думи, но и в 
действие да покажем, че се 
противопоставяме на ези-
ка на омразата, на агресия-
та и всичко, което е против 
човешките права и свободи. 
Защото „Кристалната нощ“ е 
най-мрачната страница от чо-
вешката история и ние трябва 
да я помним. Ние като кмето-
ве, избрани от хората да ра-
ботим за тяхното благоден-
ствие, за развитието на на-
шите градове и нашата стра-
на, сме длъжни да се противо-
поставяме на всякаква фор-
ма на омраза, насилие и аг-
ресия. Този приз е признание 
за работата на ръководство-
то и общинска администра-
ция на Поморие. Затова от-
говорността е толкова голя-
ма, защото трябва да продъл-
жаваме да даваме този при-
мер“ каза кметът на община 
Поморие Иван Алексиев.

„През тази нощ стотици си-
нагоги са опожарени, еврей-
ски домове, магазини, стоти-
ци евреи са физически нара-

нени, убити, над 30 хил. ев-
реи са отведени в концен-
трационни лагери. С днеш-
ното събитие даваме начало-
то на 80-годишнината от дра-
матичните събития, които се 
случват в България през 1943 
г. Благодарение на достойни-
те българи и българската пра-
вославна църква 48 хил. ев-
реи, част от българската дър-
жава, са спасени от сигурна 
смърт в концентрационните 
лагери“, каза председателят 
на организация „Шалом“ д-р 
Александър Оскар и припом-
ни, че когато общност, лидери 
и медии работят заедно срещу 
езика на омразата, събития 
като „Кристалната нощ“ не 
биха могли да се повторят.

На официалната церемо-
ния в Националния прес-
клуб на БТА присъстваха 
кметът на Столична общи-
на Йорданка Фандъкова, по-
сланиците на САЩ, Израел, 
Турция, Испания, Италия, 
Австрия, Румъния, Гърция, 
Франция, Германия, Кипър, 
Албания, Чехия, Ирландия, 
Полша, Украйна и Малтийски 
орден.

Община Поморие получи 
награда за борбата с езика на 

омразата и антисемитизма З А П О В Е Д
№ РД-09-1203/11.11.2022 г.

гр. Камено
На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от ЗМСМА, 

във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ, и в изпъл-
нение на решение на Общински съвет Камено по т. 14 от 
Протокол № 34 от 26.09.2022г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

отдаване под наем на обособена част от недвижим имот 
– публична общинска собственост, за срок от 9 (девет) 
години, при начална тръжна цена и стъпка на наддава-
не, както следва:

- Помещение – Ехограф, находящо се на втория етаж 
в поликлиниката на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бур-
гас, ул. „Митко Палаузов“ № 10, с площ 18.00 кв.м. 

Начална тръжна цена – 1.80 (един лев и осемдесет сто-
тинки) лева, месечен наем, без ДДС.

Стъпка на наддаване – 0.18 (осемнадесет стотин-
ки) лева.

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.18 (осем-
надесет стотинки) лева.  

II. Търгът за отдаване под наем на Помещение – 
Ехограф, находящо се на втория етаж в поликлиника-
та на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас, ул. „Ми-
тко Палаузов“ № 10, с площ 18.00 кв.м., ще се прове-
де в гр. Камено в сградата на общинска администра-
ция Камено на 06.12.2022 г.  от 10:30 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участват фи-
зически лица, еднолични търговци и юридически лица, ре-
гистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна документа-
ция за участие в търга: Тръжната документация за учас-
тие в търга се получава в сградата на Община Камено, гр. 
Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за услуги 
и информация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 
до 16:00 часа до 05.12.2022 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Об-
щината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: плаща-
нията се извършват в български левове по банкова смет-
ка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: 
BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на ка-
сата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена 
в общината и на интернет страницата на Община Каме-
но www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки рабо-
тен ден до 05.12.2022г. от 09:00 до 16:00 часа, с пред-
ставител на Общината, след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и предвари-
телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да уп-

ражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоя-

телност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, не-

прозрачен плик, върху който се посочват имената на фи-
зическото лице, ЕГН, съответно наименованието на тър-
говеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. Документите се подават 
до 16:00 часа на 05.12.2022 год. в Община Камено, като 
в запечатания плик се слагат следните задължителни до-
кументи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участни-

ка. Когато участникът е физическо лице се представя ко-
пие от лична карта. Когато участникът е юридическо лице 
се представя документ за регистрация или посочване на 
ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка 
от електронната страница на Търговския регистър на Аген-
ция по вписванията. 

Документи, установяващи регистрация за извършва-
не на медицинска дейност и регистрация в РЗОК – гр. 
Бургас.

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се поставя в 

отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и над-
писан от кандидата с посочване на имената му, както и 
обекта, за който кандидатства. (Наддавателното пред-
ложение представлява посочване на броя на стъпките, 
с които кандидатът предлага същата да бъде увели-
чена, както и посочване цифром и словом на конкрет-
но предложената цена). За валидно се приема наддава-
телно предложение, с което е направена поне една стъп-
ка, над началната цена. Всяко предложение, представе-
но в незапечатан плик или което не съдържа изискуеми-
те данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, кога-
то се участва чрез пълномощник. Копие от личната кар-
та на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 13.12.2022г. от 10:30 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 12.12.2022г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен ежеднев-
ник, на страницата на Общината в интернет и да се обя-
ви на видно място в общинската администрация в 3-дне-
вен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ             /П/
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 11.11.2022 г.



Георги РУСИНОВ

„Черноморец“ и „Гигант“ 
не излъчиха победител в 
дербито от XVII кръг на Тре-
та лига – Югоизток. Двубоят 
се игра на стадиона в Дол-
но Езерово, като двата от-
бора си размениха по едно 
попадение за крайното 1:1.

„Гигант“ поведе в 33 мину-
та. До попадението се стиг-
нал след разбъркване в на-
казателното поле на дома-
кините. Противников футбо-
лист стреля, като топката ри-
кошира в някой от футболи-
стите в купа, заблуждавай-
ки вратаря на „Черноморец“ 
Шейтанов, влизайки във 
вратата.

„Акулите“ се активизира-
ха през втората част, като 
успяха да натиснат сериоз-
но „Гигант“. Изравнителният 
гол дойде в 63 минута, кога-
то Григор Долапчиев се 
освободи от персоналната 
си защита и мушна кълбото 
във вратата на гостите за 
1:1.

Победата се размина на 

няколко пъти на бургазлии, 
които имаха своите шансо-
ве в заключителните минути 
на мача. Страхотни реакции 

от вратаря на „Гигант“ също 
спасиха гостите от Съедине-
ние от пълен обрат и загуба 
за тях.

След този мач „акулите“ 
се смъкнаха до пето място 
в класирането на 6 точки от 
първия - „Несебър“.

СКАНДАЛ

„Черноморец“ и „Гигант“ не излъчиха победител

CтРа НИ ца 10 15-17 НОЕМВРИ 2022

Дублиращият отбор на ЦСКА 1948 
победи като гост „Созопол“ с пове-
че от категоричното 5:0. Двубоят бе 
от последния есенен кръг във Вто-
ра лига.

С хеттрик за „червените“ се отли-
чи Валентин Йосков, а по едно по-
падение добавиха Денислав Алек-
сандров и Стелиян Добрев.

Със спечелените 3 точки възпита-
ниците на Валентин Илиев вече 
имат в актива си 35 и са убедител-
ни лидери в класирането, изпревар-
вайки с 5 втория – „Етър“, пише 
kotasport.com. „Небесносините“ пък 
са с едва 13 точки, които им отреж-
дат предпоследното, тринадесето 
място в подреждането.

Дублиращият на ЦСКА 1948  
отнесе „Созопол“ край морето

Чф

ФУтБОЛ

Интервю на  
Кирил ЕВтИМОВ

- Дейв, здравей, често 
ли посещаваш на живо 
мачове на любимия ти 
„арсенал"?

- Старая се да е често, но 
ако бъда обективен, не ми 
се получава. Не живея в 
Лондон от известно време и 
дългият път до Бристол е 
проблем. Но какво да се 
прави, това са реалностите. 
Все пак, всяко мое посеще-
ние на „Емирейтс" ми носи 
голяма наслада и удоволст-
вие.

- Още повече, че през 
настоящата кампания от-
борът се представя впе-
чатляващо, дори е лидер 
в класирането на Преми-
ершип.

- Кой би помислил преди 
3 месеца, че ще сме първи. 
Щяхме да го обявим за луд. 
За моя радост ситуацията 
обаче е такава, което ме ка-
ра да съм изключително 
горд с футболистите и тре-
ньорския щаб. Виждате са-
ми, че успяха с много труд 
и постоянство да бъдат се-
риозен игрови фактор през 
този сезон.

- Всеки се пита дали ще 
успеят да издържат на 
темпото до края на сезо-
на?

- Трябва! Имат сили да го 
направят. Сигурен съм, че 
през зимната пауза Артета 
ще подсили тима, което да 
даде допълнителна широчи-
на в състава. Паузата за 
световното първенство в Ка-
тар също е добре дошла. Не 
искам да си го помисля до-
ри, но според мен имаме ог-
ромен шанс за първото мяс-
то. Играем превъзходно и не 
се страхуваме от никой опо-
нент. Дори и от „Манчестър 
Сити".

- ти си легенда на „ар-
сенал" от романтичните 
времена преди около 30 
години. Доволен ли си 

футболната кариера?
- Винаги може и повече, 

но аз съм реалист. Мисля, 
че постигнах доста, станах 
шампион на Англия, не е 
малко, нали?! Имах фантас-
тични сезони в „Арсенал", 
както в Портсмут и Бристол 
Роувърс след това. Колекти-
вът на „Хайбъри" беше отли-
чен. Близък съм с повечето 
мои бивши колеги като Ки-
оун, Уинтърбърн, Шварц и 
други. Няма какво повече да 
желая.

- ти беше гост на рож-
ден ден на българския 
фенклуб на „артилеристи-
те" в София през 2014 г.

- Да и смея да заявя, че 
имах невероятен престой в 
България. Радвам се, че тол-
кова много твои сънародни-

ци подкрепят и обичат моя 
любим отбор. Дано и зара-
ди тях станем шампиони в 
края на месец май.

- твоят бивш съотбор-
ник и приятел Стефан 
Шварц лятото беше в Бур-
гас по случай юбилея 60 
години „Нефтохимик".

- Знам за тази негова ви-
зита. Той ми се похвали. 
Ние сме много близки с не-
го още от времената, кога-
то играехме за „Арсенал". 
Със Стефан поддържаме по-
стоянна връзка и се вижда-
ме често. Много е доволен 
от посещението си в Бургас, 
където е изкарал прекрас-
ни дни. Горещо ми препоръ-
ча при първа възможност 
да посетя вашия красив 
морски град. 

„Черноморски фар“

Вицешампионите от 
„Нефтохимик 2010“ (Бур-
гас)прекъснаха негативна-
та си серия от четири за-
губи в efbet Супер Волей, 
след като се наложи над 
„Дея спорт“ (Бургас) с 3:1 
(25:21, 19:25, 25:18, 25:20) в 
среща от шести кръг, изи-
грана в зала "Младост" в 
морския град.

Така момчетата на Иван 
Станев се изкачиха на сед-
мата позиция с 8 точки (2 
победи, 4 загуби), „Дея“ е 
на деветата позиция със 7 
точки и същия баланс, пи-
ше bgvolleyball.com. В 
следващите дни и на два-
та отбора предстоят дву-
бои от евротурнирите – 
„Нефтохимик“ излиза сре-
щу „Аркада“ (Галац) в ре-
ванша от Купата на ЦЕВ.

Волейболистите на Вен-

цислав Симеонов пък гос-
туват на швейцарския „Ло-
зана“ в реванш от 1/16-фи-
налите за Купата на пре-
тендентите.

„Нефтохимик“ стартира 
с преднина, като домини-
раше през по-голямата 
част от времето. След 
15:11 момчетата на Вен-
цислав Симеонов набраха 
инерция и изравниха. Впо-
следствие градският им 
съперник наложи волята 
си и излезе напред в ма-
ча.

Вицешампионите тръг-
наха силно във втората 
част, но не успяха да удър-
жат темпото и „Дея“ успя 
да обърне в своя полза, 
благодарение на началния 
удар на Стефан Чавдаров. 
До края играта им на всич-
ки елементи вървеше чу-
десно и резултатът бе из-
равнен.

„Нефтохимик“ поведе и 
в третия гейм (4:2, 5:3), но 
постепенно противникът 
стопи дистанцията. Доми-
нацията му не продължи 
дълго и след средата на 
частта воденият от Иван 
Станев тим отново пое 
инициативата, успявайки 
да се откъсне и да не до-
пусне да бъде преодолян.

В решителната четвърта 
част вицешампионите по-
ведоха (4:2), след което иг-
рата продължи равностой-
но. След 11-а точка обаче 
символичните гости отно-
во се мобилизираха и про-
дължиха убедителното си 
представяне. „Дея“ успя 
да намали част от изоста-
ването си, но не можа да 
излезе от тежката ситуа-
ция и „Нефтохимик“ се 
поздрави с победата.

MVP стана Матей Михай-
лович. 

Дейвид Хилиер: При първа 
възможност ще посетя Бургас

Дейвид Хилиер (вляво) е бивш английски футбо-
лист, легенда на „Арсенал“. Той е роден на 19.12.1969 
г. в Лондон. Печелил е титлата на Англия няколко пъ-
ти с „топчиите". През последните години развива 
собствен бизнес в Бристол. Кирил Евтимов се срещ-
на с Хилиер на стадион „Емирейтс" по време на дву-
боя от Лига Европа между „Арсенал" и „Цюрих"

ВОЛЕЙБОЛ

„Нефтохимик“ надигра „Дея 
спорт“ в градското дерби
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06:00 - Сутрешен блок
09:00 - По света и у нас
09:15 - Култура.БГ
10:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл
11:15 - Бързо, лесно, вкусно /п/
11:45 - Телепазарен прозорец
12:00 - По света и у нас
12:30 - Референдум /п/
13:30 - Живот на граница документален филм 
/България, 2015г./, режисьор Пепа Коши-
шка-Зяпкова
14:00 - Малки истории
14:15 - Телепазарен прозорец
14:30 - Приключенията на горските мечоци 
анимационен филм
14:45 - Капри тв филм /67 еп./
15:40 - Телепазарен прозорец
16:00 - По света и у нас
16:10 - Новини на турски език
16:30 - Бързо, лесно, вкусно
17:00 - БНТ на 60 /п/
18:00 - По света и у нас
18:20 - Още от деня
19:00 - Потомци на слънцето тв филм /5 еп./
20:00 - По света и у нас
20:45 - Спортни новини
21:00 - Бизнес.БГ
21:30 - Джинс
22:00 - БНТ на 60
23:00 - По света и у нас
23:30 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 еп./(12)
00:15 - Култура.БГ /п/
01:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл/п/
02:15 - Потомци на слънцето тв филм /5 
еп./п/
03:25 - Капри тв филм /67 еп./п/
04:15 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 
еп./п/(12)
05:00 - Още от деня
05:40 - Телепазарен прозорец

06:00 - "Трансформърс: Рескю Ботс" 
- анимация, с.3 еп.8
06:30 - "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ Антон Хе-
кимян
09:30 - "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова и Алек-
сандър Кадиев
12:00 - bTV Новините - обедна еми-
сия
12:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
13:30 - Премиера: "Втори шанс" - 
с.2 еп.19
15:00 - Премиера: "Шест сестри" - 
с.6 еп.49
16:00 - "Едно голямо семейство" 
- еп.7
17:00 - bTV Новините
17:25 - "Лице в лице" - публици-
стично предаване с водещ Цветан-
ка Ризова
18:00 - Премиера: "Опасни улици" - 
с.13 еп.98
19:00 - bTV Новините - централ-
на емисия
20:00 - Премиера: "Сълзи от Рая" 
- еп.93
21:00 - "Фермата: Нов свят" - ри-
алити, с.5
22:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
23:00 - bTV Новините - късна емисия
23:30 - "Луцифер" - с.2 еп.16
00:30 - "Стрелата" - с.2 еп.8
01:30 - "Домашен арест" - с.2 еп.16
02:00 - bTV Новините /п./
02:30 - "Преди обед" /п./
04:40 - "Опасни улици" /п./ 
05:30 - "Лице в лице" /п./

06:20 - "Здравей, България" 
09:30 - "На кафе" - предаване
12:00 - Новините на NOVA
12:30 - "Моят живот" - с. 3
13:30 - "Остани с мен" (премиера) 
15:00 - "Прости ми" (премиера) 
16:00 - Новините на NOVA
16:10 - "Плюс - Минус" - публици-
стично предаване, на живо
17:00 - "Намери ме" (премиера) 
17:55 - "Теглене на Лото 5 от 35 - 
"Златната топка"
18:00 - "Семейни войни" (премиера) - 
телевизионна игра
19:00 - Новините на NOVA - централ-
на емисия
20:00 - "Откраднат живот: Кръвни 
връзки" (премиера) - с. 8
21:00 - "Игри на волята: България" 
(премиера) - риалити
22:00 - "Пътят на честта" (премиера) 

23:00 - Новините на NOVA
23:30 - "Добрата съпруга" - с. 2
00:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6
01:30 - "Завинаги свързани" 
02:30 - "Слънце и луна" 
04:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6 /п/
05:20 - "Добрата съпруга" - с. 2 /п/

06:30 - Шпионката на Коко - Скри-
та камера
06:59 - Делници - с Николай Колев

10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Кардиограма - с проф. Д-р 
Надка Бояджиева
12:00 - Психологически портрет - с 
Рени Анастасова
13:00 - Новини
13:15 - Заедно българи - с Алексан-
дър Томов
14:15 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
15:15 - Новини
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Делници - с Николай Колев
19:30 - Новини
20:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
22:00 - България на живо - с Иво 
Божков
23:00 - Новини
23:30 - Шесто чувство
01:30 - Телепазарен прозорец
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
04:30 - Темида - цената на истината - 
с Нина-Никол Хамилтън
05:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич

06:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6 /п/
07:00 - "Инспектор Джордж Джент-
ли" - с. 6
08:50 - "Ангел на Коледа" - романтичен 
филм с уч. на Дженифър Финигън, Джо-
натан Скарфи, Холи Робинсън Пийт, Та-
мо Пеникет и др.
11:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6
12:00 - "Кралицата девственица" - истори-
ческа драма с уч. на Ан-Мари Дъф, Тара 
Фицджералд, Сиена Гилори, Иън Харт, Том 
Харди, Декстър Флетчър и др., II част
14:10 - "Следващото карате хлапe" - екшън 
с уч. на Пат Морита, Хилари Суонк, Май-
къл Айрънсайд, Констанс Тоуърс и др. /п/
16:30 - "Съкровището: Книгата на тайни-
те" - приключенски екшън с уч. на Никъ-
лъс Кейдж, Даян Крюгер, Джъстин Барта, 
Джон Войт, Хелън Мирън и др. /п/
19:00 - "София - Ден и Нощ" - риали-
ти сериал
20:00 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7
21:00 - "Железният човек 2" - екшън-фан-
тастика с уч. на Робърт Дауни-мл., Ми-
ки Рурк, Скарлет Йохансон, Гуинет Пол-
троу, Дон Чийдъл, Сам Рокуел, Самюел Л. 
Джаксън, Пол Бетани и др.
23:30 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7 /п/

05:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мла-
дежи до 23 години
07:00 - Куриози
07:25 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, втори ден
09:25 - Снукър: Шампионат на Китай, 
трети ден, директно
14:25 - Топ 5
14:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, жени
15:00 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мъ-
же, директно
18:05 - Топ 5
18:10 - Куриози
18:30 - Конен спорт: Световно пър-
венство за младежи в Белгия
19:30 - Мотоциклетизъм: 24 часа на 
Бол д'Ор, обзор
20:00 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, трети ден
21:00 - Новини
21:05 - Волейбол: Европейско пър-
венство за мъже, четвъртфина-

ли, обзор

06:00 - "Гаражът на Джей Лено" - ри-
алити, с. 2
06:50 - "Уокър - тексаският рейнджър" 
- с. 3 /п/
07:50 - "Черният списък" - с. 4 /п/
09:10 - "Да се посмеем"
10:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1 /п/
11:00 - "В.И.П" - с. 4
12:00 - "Хавай 5-0" - с. 6 /п/
13:00 - "Уокър - тексаският рейн-
джър"- с. 3
14:00 - "Черният списък" - с. 4
15:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1
16:00 - "Женени с деца" - с. 2, 2 еп.а
17:00 - "Американска нинджа 2" - екшън с 
уч. на Майкъл Дудикоф, Стив Джеймс, Ла-
ри Поиндекстър, Гари Конуей и др. /п/
19:00 - "Игри на волята: България" - ри-
алити /п/
20:00 - "Военни престъпления: Лос Ан-
джелис" - с. 4
21:00 - "Хавай 5-0" - с. 6
22:00 - "Герой" - екшън с уч. на Джет Ли, 
Тони Лунг Чу-Уай, Маги Чунг Ман-Юк, Жан 
Зъи, Чен Дао Минг, Дони Йен и др.
00:00 - "Военни престъпления: Лос Андже-
лис" - с. 4 /п/
01:00 - Еротичен телепазар
03:00 - "Национална лотария" /п/

СПРАВОЧНИК

СРЯДА
Температура: 16/20°C
Облачно, кратък дъжд
Вероятност за валежи: 71%
Вероятност за буря: 0%
Облачност: 59%

ЧЕТВЪРТЪК
Температура: 15/23°C
Променлива облачност
Вероятност за валежи: 37%
Вероятност за буря: 3%
Облачност: 44%

Âðå ìå òî Â Áóð ãàñ



„Черноморски фар“

Фестивал на семейство-
то в месеца на християн-
ското семейство за първи 
път ще събере деца, роди-
тели и възрастни по уника-
лен начин в голяма следо-
бедна забава.

В събитието ще е включат 
поп изпълнители, актьори, 
влогъри, музиканти, шеф 
готвачи и фолклорни певци. 
Това ще се случи на 26 но-
ември в зеленото дворно 
пространство на читали-
щето в село Полски извор 
в община Камено.

Освен фестивал с вкус-
на храна, оригинални кок-
тейли, музика на живо, ани-
матори и танци сред артис-
тична декорация на откри-
то, събитието има цел - со-
циализиране между хора-
та след дългата изолация 
от пандемията и близост в 
семействата. 

Организаторите - жите-
лите на селото и Община-
та, се надяват чрез такива 
прояви да се създаде при-
ятелска връзка сред общ-
ността на живописното се-
лище, където живеят мла-
ди семейства и възрастни 
хора. И най-вече да пока-
же, че селото не е някакво 
обезлюдено място за са-
мотни възрастни, а дом за 
много хора с бъдеще. 

В месеца, в който в пра-

вославния свят се отбеляз-
ва Деня на християнско-
то семейство, Фестивалът 
на семейството стартира 
и с дългосрочна кампания, 
подкрепена от Православ-
ната църква.

Тя е завършване на сгра-
дата към храм „Света Пет-
ка“ в Полски извор, която 
е трябвало да послужи за 
обредна църковна трапеза-
рия. Строежът й е започнал 
преди близо 10 години с по-
мощта на местни земедел-
ци. За жалост на този етап 
не е завършена. Според 
отец Емилиян от църковно-
то настоятелство към хра-
ма, идеята е това да е място 
за сватби, кръщенета, съби-
ране на миряните за голе-
ми празници… В момента 
сградата е на груб строеж, 
но организаторите на фес-
тивала вярват, че с Божия-
та помощ и с благородните 
дарения не само по време 
на събитието, а и през след-
ващата година, трапезари-
ята към храма може да бъ-
де завършена.

Очакваме ви, бъдете част 
от нашата емоция, старти-
раме на 26 ноември (събо-
та) в двора на читалището 
от 15 часа!

В 14 часа в храм „Све-
та Петка“ ще бъде отслу-
жен Тържествен водосвет 
по повод Деня на христи-
янското семейство.
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в бургас

По повод празника на Бургас – Никулден, 
вестник „Черноморски фар“ организира 
литературен конкурс „Моят Бургас след 
20 години“. 

Като медия, която над 100 години пази 
традициите на доброто слово даваме 
поле за изява на всеки ученик, който 
мечтае да покаже как си представя 
родния град в бъдещето.

Как искате да изглежда той, какъв 
ще е той през вашите очи – дайте 
воля на въображението си и опише-
те под формата на кратък разказ – 
два листа word-формат.

Конкурсът е в три  
възрастови групи:

Първа: 1 - 4 клас 
Втора: 5 - 7 клас 
Трета: 8 - 12 клас

Краен срок за участие: 25 ноември 2022 г.

Жури от изтъкнати журналисти, писатели и 
издатели ще определи победителите. В празничния 
никулденски брой вестникът ще публикува победителите 
както в сайта, така и на фейсбук страницата на изданието.

За всяка възрастова група ще бъдат излъчени Първа, Втора и Трета на-
града, осигурени от ИК „Знаци“, а първенците ще получат и ваучери за пъ-
тешествие до любима бургаска дестинация. Най-добрите разкази ще бъдат 
отпечатани и във вестника.

Участниците трябва да изпратят своите текстове на  
e-mail: info@faragency.bg, като напишат трите си имена, възраст, 

град, учебно заведение, телефон и e-mail за връзка.

Очакваме ви!

ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС

Фестивал на 
семейството 

събира жителите 
на община Камено 

Певицата Теодора  
с първа песен след 

завръщането си 
„Черноморски фар“

„Самолет“ е заглавието на пър-
вото попфолк парче на Теодора 
след завръщането й в България. 
Сингълът вече излетя в ефира на 
Фен тв и кацна в YouTube канала 
на музикалната медия. Певицата 
залага на клубно парче по музи-
ка и аранжимент на хитмейкъра 
Мартин Биолчев и текст на Йор-
дан Гергов. 

„Самолет“ е с леко намигване 
и хумор. Изпращам любимия си 
на дълго пътешествие далеч от 
мен, защото съм го хванала в из-
невяра и не искам да го виждам 
повече. Аз му подготвям пореди-
ца от сладки отмъщения – напри-
мер, му блъскам колата, за да си 

върна за болката, която ми е при-
чинил. После му купувам билет 
за първа класа, за да се чувства 
още по-комфортно, когато ме гу-
би. Много съм грижовна“, разказ-
ва през смях звездата на Diapason 
Records. 

Видеоклипът е заснет на летище 
„Лесново“, като за целта екипът 
наема за снимките малък частен 
самолет. За визията се погрижи 
любимият екип на певицата – Мис 
Бони (грим), Стели (коси), Стоян 
Стоянски (стил). Специална фото-
сесия засне Боян Христов. 

„Това ще бъде линията на нови-
те ми попфолк песни – хем ще има 
лека драма, която си е моят запа-
зен стил, хем ще има и малко иро-
ния“, издава изпълнителката.

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства
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